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Už niekoľko týždňov nám reklamy v televízii, žiariace výklady v mestách
a koledy  znejúce  z reproduktorov  priamo  na  chodníkoch  nedajú
zabudnúť  na  to,  že máme otvoriť  peňaženky,  lebo  bez darčekov by
neboli Vianoce. Chápeme obchodníkov, určite to nemajú ľahké, veď ich
prosperita  závisí  od  našich  potrieb, solventnosti  a pred  Vianocami  aj
našej štedrosti. Na druhej strane, my radi zaplatíme, veď chceme urobiť
radosť  najmilším  aj  sebe.   A tu  odrazu  „Vianočný  koncert“   Niekto
mnoho hodín pracuje, aby nám ponúkol radosť celkom nezištne. 

Učiteľky a žiaci našej hudobnej školy pripravili na štvrtok 16.
12. 2004 darček pre verejnosť. V opravených priestoroch bývalého kina
zazneli  hlásky  a nástroje  žiakov  všetkých  ročníkov  školy  a, ako
šľahačka na torte,  aj jej absolventov,  ktorí  svoj  talent rozvíjajú už na
vyšších stupňoch hudobného vzdelávania. 

Poslucháči mali možnosť sledovať pokroky usilovných žiakov
z ročníka na ročník, až u tých ostatných – hotových muzikantov - ostal
človek prekvapený, že tiež boli niekedy prvákmi s neistým prstokladom
a vystupovaním.  Môžeme  byť  šťastní  a vďační  za  to,  že  tu  máme
hudobnú  školu  s jej  oddanými  pani  učiteľkami   Marcinovou,
Očkovičovou,  Baxovou.   Bez nich  by nadanie  mnohých  účinkujúcich
nemuselo byť vôbec odhalené. A tu sú tí, ktorí si vyslúžili náš potlesk:
V. Valancová,  V. Matejová, B. Kičurová, D. Kakalecová, M. Mrúzová,
M. Valancová, J. Matejová, S. Fialková, Ľ. Kostelníková, K. Havrila, N.
Kuchárová,  S.  Gomulecová,  F.  Krišš,  A.  Sabolová,  M.  Gimerský,  O.
Orlovský,  I.  Gimerská,  I.  Matejová,  F.  Marcin,  M.  Kostelníková,  M.
Vansačová,  J.  Maník,  D. Ščepitová,  M. Havrilová, J.  Kuchárová,  M.
Kinčáková, M. Pavlík.

Na záver by som len chcela povedať, že to, čo sme vo štvrtok
ako  poslucháči  dostali  od   detí  v podobne  usilovne  nacvičených
skladieb, má  vyššiu hodnotu, ako to, čo vieme kúpiť v obchode. Keďže
žiadne dieťa nesklamalo, budeme sa snažiť dobrý dojem v srdci udržať
počas sviatkov a nebolo by zlé,  keby aj počas celého nasledujúceho
roka, až do ďalšieho vianočného koncertu.
Helena Vancová
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Vianočný koncert – darček od detí

Uskutočnila sa v telocvični základnej školy 4. a 5. decembra.
Vystavované boli  poštové holuby z celého východu z oblasti  Popradu,
SNV, Bardejova, Prešova, Košíc a Michaloviec. Spolu bolo vystavených
približne 300 holubov, a to v kategóriách šport a štandard. Tieto veľmi
pekné holuby museli  mať  splnený limit:  holub 3500 km za dva roky
a holubica 3000 km za dva roky a umiestnenie v dvadsiatich percentách
z nasadeného  počtu  na  závod.  Boli  tam  aj  takí  borci,  ktorí  mali
nalietaných 6000 km za rok. 

Neviem, či máte predstavu, ako sa takáto veľká výstava dá
urobiť, ale každého môžem uistiť, že to bola fuška. Urobiť výstavu na
takej vysokej úrovni, ako sa to podarilo nám, v Drienove, nie je náročné
len na prácu a nervy, ako sa tom presvedčil aj pán starosta, ale hlavne
finančne.  Len  pohárov,  ktoré  sme  odovzdali  víťazom  jednotlivých
kategórií  bolo  39  a stáli  nás  30  000  Sk.  Boli  také  krásne,  že  také
nebývajú ani na celoštátnych výstavách a každý sa pri nich pristavil. Po
dohode s pánom starostom sme urobili  súťaž naviac - o pohár starostu
obce,  ktorý  získal  najkrajší  holub  na  výstave.  V tejto  kategórii  boli
rozhodcami  starosta  a poslanci.  Neslúži  ku  cti  poslancom,  že  sa
výstavy zúčastnili len 4, pretože sa majú viac ako iní zaujímať o dianie
v obci. 
Výstavu  sme  obohatili  o tombolu,  v ktorej  boli  veľmi  hodnotné  ceny,
ktoré  sme  zabezpečili  jednak  z vlastnej  kasy,  ale  hlavne  od  našich
sponzorov.  Každý  deň  výstavy  bolo  vylosovaných  20  cien  tomboly,
pričom tombolovými lístkami boli vlastne vstupenky.

Ďalšia  stovka  holubov,  ktoré  boli  vystavené  a zároveň
predajné,  bola  zostavená  z pekných  a kvalitných  jedincov,  kvalitných
podľa  rodokmeňa  a podľa  výsledkov  v pretekoch.  Ich  ceny  sa
pohybovali  od 500 do 5000 Sk za holuba. Dá sa povedať,  že sa ich

predalo veľa. Pred budovou telocvične predával svoje holuby dokonca
predajca z Maďarska a bol tiež úspešný. 

Čo sa týka návštevy Drienovčanov, ktorí mali vstup zdarma,
musím povedať, že to bolo slabé. Ale tí, ktorí sa prišli pozrieť, nešetrili
chválou. Za všetkých uvediem jeden príklad: Pán Ján Sabol (z Jarku),
dôchodca, ktorého som sám doviedol z obchodu, mi napokon povedal:
„Jak dobre, že ši me tu zobral. Bul by som doma šedzel jak glupi a taku
vistavu  som  v živoce  nevidzel.“  Dokonca  si  tam  našiel  aj  bývalého
kolegu z práce. Tak si tam posedeli, pokecali a pohostili sa. Aj starosta
obce dosvedčil,  že cudzí ľudia po odovzdávaní cien nešetrili  chválou.
Sme  radi,  že  sme  mohli   360-tim  platiacim  a minimálne  40  –tim
neplatiacim  a z čestnými  vstupenkami  návštevníkom  pripraviť
v Drienove taký vynikajúci zážitok a naopak, je nám ľúto, že tí, ktorí túto
príležitosť  teraz a pred rokom nevyužili,  už tak  skoro  výstavu takého
rozsahu v Drienove neuvidia.

Nesmiem  zabudnúť  na  slová  vďaky.  Poďakovanie  patrí
hlavne  našim  sponzorom,  ktorí  nám  pomohli  po  finančnej  stránke
a dodali aj ceny do tomboly. Takže, veľká vďaka vám: STEEL TRANS,
a.s.,  Košice,   Obecný  úrad  Drienov,   ADS,  s.r.o.,  Brestov,   Jozef
Jakubčák,  Jakubovany,   APIMEL  Žilina,   STAVEBNINY  Drienov,
JOSAMA  Drienov,   Doprava  a obchod  Prešov,  KAMIONOVÁ
PREPRAVA  Hubošovce,  FURMAN TRANS Renčišov,  KPK GROUP
Košice, MARIÁN STRAKA, s.h.r. Drienov, KOVOMONT, s.r.o., Košice,
BAMIDA Podhradík, TEHELŇA Drienovská Nová Ves, KOPRO Košice,
SCHWAMA  Humenné,  REMOZA  Ličartovce,  TVOJA  DOBA  Prešov,
AUTODOPRAVA Prešov, Ján KOMÁR, s.h.r. Prešov, RONEX Drienov,
ELDAN Drienov, PALIKO Košice, STAVOARTIKEL Košice.
Andrej Ivan, predseda ZO CHPH

XIII.  regionálna výstava poštových holubov v Drienove
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Z Pamätnej knihy obce Drienov
Str. 36,  Diplomovaní ľudia
Školených ľudí obec mala ešte pred vojnou (1. svetovou – poznámka redakcie)
sú to: Ján Tomko uč., žije v Maďarsku, Ján Sabol farár 1934 zomrel  v Amerike,
Ján Murajda  gk  farár, žije a pôsobí v Amerike. Tiež Julius Macejko rk farár
zomrel 1931 ako jarovnicky farár, Margita Macejková, je št.  uč. v Sabinove, Ján
a Rudolf  Macejko   učitelia  zomreli.  Schwarc  Izidor,  Leo a Edmund  tiež  ako
maturanti  pôsobia na svojich veľkostatkoch, z nich najmladší Edmund Michal
ako  spisovateľ  zomrel  tragickou  smrťou  na  automobilových  závodoch.
Poprevratoví školení sú: Arpád Macejko lekár, žije v Maďarsku, Šwarc  Ladislav
maturant  je  so  svojim  otcom  na  veľkostatku,  Gustav  Šwarc  je  úradníkom
bankovým v Košiciach. Schwarcová chyrná keramistka, tiež školená zomrela,
Jozef  Fialka  rk  farár,  Štefan  Fialka  je  berným  úradnikom,  Alexander  Štos
vypravči  v Špiských  Vlahách,  Mária  Javorská  rod.  Štosová  uč.  na  záp.
Slovensku, Lucia Štosová poštová úradníčka, Irena Šothová rod. Demjančíková
št.  uč  na Podk.  Rusi,  Olga Demjančíková št.  uč.  v Komjate  na Podk.  Rusi,
Rozália  Traktnerová  je  absolventkou  čsl.  reál.  gymnázia  v Kežmarku,  Anton
Džombák,  Alex.  Demjančík  a Elena Porvazníková absolvujú  uč.  ustav   prví
dvaja  v Prešove  a na  Spiskom  Podhradí,  Pavel  Mitro,  Štefan  Tomko,  Ján
Medvec, Arpád Vrábel, Ludvik Dánai, Elena Medvecová sú študenti čslov. reál.
gymnázia  v Prešove  a Košiciach,  František  Štos  žiakom  priemyselnej  šk.
v Prešove, Verona a Maria Mižáková skončily mešt. šk.. v ústave Sancta Maria
v Prešove  a napokon Blanka  Rothová  je  žiačkou  obchodnej  šk.  Rozália
Rothová žiačkou reál. gymnázia.

Zasadalo obecné zastupiteľstvo
10.  decembra  sa  konalo  13.  zasadnutie  obecného  zastupiteľstva.  Poslanci
zhodnotili plnenie uznesení z predošlých zasadnutí, schválili úpravu rozpočtu obce
v roku 2004, rozpočet obce na rok 2005 a všeobecne záväzné nariadenie (VZN)
o miestnych daniach a miestnych poplatkoch pre rok 2005 podľa nového zákona č.
584/2004 Z. z.
Rozpočet  r.  2004  zohľadňuje  uznesenia  obecného  zastupiteľstva  prijaté  počas
roka a finančné dotácie štátu na školy a školské zariadenia, ktoré boli v priebehu
roka upravované podľa počtu  žiakov a počtu jedál vydaných  v školskej  jedálni
a materskej  škole.  V rozpočte  nie  je financovanie  výstavby čističky odpadových
vôd a vodovodu, ktoré je zo štátnej dotácie a rozpočtu vodárenskej spoločnosti.
Rozpočet  na  rok  2005  nadväzuje  na  predbežné  informácie  o fiškálnej
decentralizácii  financovania obcí od 1 januára 2005.  Doterajšie  podielové dane,
dotácie  na  opatrovateľskú  službu,  školskú  jedáleň,  školskú  družinu  a materskú
školu,  ktoré boli  príjmom obce,  budú nahradené jednou daňou. Táto pozostáva
z výnosu dane z príjmov fyzických osôb. Dôležitým príjmom obecných rozpočtov
od 1 januára 2005 budú miestne dane a poplatky podľa  sadzieb z nového zákona.
Schválené rozpočty a VZN sú zverejnené na obecnej tabuli.

Spoločenská kronika
Novonarodení Drienovčania:
Daniel Valečko 10. 11. Záhradná 7
Šimon Menceľ 12. 11. Mierová 8
Natália Balogová 17. 11. Pod Dvorom 13

Sobáše:
20. 11. Jaroslav Čegiň, Košice, Kpt. Nálepku 9
a Elena Sabolová, Drienov, Žižkova 27

20. 11. Peter Hricko, Drienov, Tehelná 6
a Mgr. Jana Sosová, Drienov, Tehelná 6

27. 11. Michal Nemec, Drienov, Žižkova 84
a Katarína Poklembová, Lemešany 142

27. 11. Andrej Sobek, Richvald 132
a Slavomíra Tomečková, Drienov, Revolučná 6

27. 11. Ján Hricko, Drienov, Pod Dvorom 10
a Lenka  Kalejová, Drienov, Pod Dvorom 10

Navždy sme sa rozlúčili:
05. 12. Elena Bačová 62 ročná,  ul. Tehelná 2

Miniatúrky zo života
Stalo sa nestalo v Drienove
Bolo pred Vianocami. Mladá nevesta Verona, hoci sa
už  zotmelo,  sa  ešte  od  rána  nezastavila.  Navariť,
upratať,  natĺcť  orechy,  namlieť  mak,  porobiť  čo-to
okolo detí  a ešte tá práca v maštali  okolo dobytka...
Privrela  dvere  do  maštale  pred  studeným  vetrom
a začala čistiť  spod kravičiek  a koní.  Robila  to rada,
ale dnes už bola skutočne unavená a mrzuto okríkala
sotva  trojročného  Jožka,  ktorý  sa  jej  plietol  popod
nohy.  Ten  vycítil,  že  je  mamka  nervóznejšia  ako
inokedy  a že  asi  potrebuje  chlapské  povzbudenie.
Chvíľu sa snažil v tichosti mamke „pomáhať“, ale keď
videl,  že  sa  to  nezlepšuje,  rozhodol  sa  mamku
ubezpečiť  o svojej  užitočnosti.  Smelo  sa  rozkročil
uprostred  maštale,  založil   si  ruky  vbok  a rázne sa
ozval:  „ Ňeboj še mamičto,  netopne tebe toň, šat ja
tu!“

Dôstojné  prostredie   zrekonštruovanej  časti  kina  (  asi  by  si  už
zaslúžilo nový názov) bolo 20. a 21. novembra miestom výstavy diel
drienovských fotografov.

 Pôvodným  zámerom  usporiadateľov  bolo,  predstaviť
návštevníkom výstavy dielo Ing. Mariána Ivana. Môžeme ho s plnou
vážnosťou  nazvať  dokumentaristom  udalostí  a stavieb  v Drienove.
Uvedomelo,  s  citom  a na  vysokej  úrovni  zachytáva  objektívom
aparátu veľké aj menšie spoločenské udalosti dediny už vyše tridsať
rokov. Na jeho fotografiách sa musí nájsť hádam každý Drienovčan.
Možno ho ako jediného napadlo, zdokumentovať najstaršie, prípadne
najkrajšie  staré   domy  v Drienove,  venoval  sa  zblízka  aj  z diaľky
historickej stavbe kostola sv. Šimona a Judu a na rozlúčku stihol ešte
pred  úplnou likvidáciou „sypárne“ túto drienovskú raritu nafotiť.

Keď sa blížil termín výstavy, povedali sme si, že by nebolo
od veci,  prezentovať  aj  fotografie  ďalších  dvoch  autorov,  o ktorých
sme vedeli, že sa tomuto koníčku vážne venujú. A neoľutovali sme.

Podobne  ako  v prvom  prípade,  aj  Jaro  Očenáš  sa  snaží
zachytiť  ľudí  aj  krajinu,  a  to  tak  slovenskú,  ako  aj  svoju  rodnú
moravskú.  Každý návštevník  si musel všimnúť jeho panoramatický
záber Valašska.

Hádam najväčším prekvapením pre mnohých boli fotografie
Ondreja  Demeka.  Neomylný  umelecký  cit  pre  výber  objektov,
väčšinou  neopozeraná   krajina,  príroda,  zaujímavý  výber  detailov,
ktoré  si  iný  človek  ani  nevšimne,  známe  európske  mestá   a ich
dominanty  z nepoznaného  uhla  pohľadu.  Dojem  podčiarkla
profesionálna  úprava  fotografií  .  Vidno,  že  to  nebola  jeho  prvá

výstava.
 K týmto  trom  autorom  by  sa  iste  kvalitou  a zaujímavým

výberom  objektov,  tentoraz  ľudských  bytostí  v akcii,  mohol  rovnať
Milan Pribula.  Škoda, že nám z Prahy, kde teraz žije, neposlal  viac
fotografií.  Jeho dielka  fotené  a upravované digitálnym  fotoaparátom
hýria farbami a zachycujú človeka v zaujímavých a neopakovateľných
momentoch. Nestratili by sa v žiadnom magazíne.

Na  výzvu  v našich  novinách  zareagovali  aj  mladé  ženy,
ktoré  sa  fotografkami  stávajú  počas  svojich  potuliek  svetom.  Evka
Marková,  Lenka  Vancová  a Julka  Ščerbáková  sa  predstavili
fotografiami zaujímavej a krásnej prírody a miest rôznych krajín sveta.

Ghana bola témou  fotografií,  ktoré na výstavu dodal Ing.
Albín Korem. Ponúkaná exotika je sama zárukou zaujímavosti.

Trocha  viac  pozornosti  by  si  bola  zaslúžila  expozícia
materskej  školy.  Ale pravda je taká, že by bolo dobré popremýšľať
o samostatnej  výstave,  možno spojenej  s inou  akciou detí.  Detská
fotografia,  ale aj  bohatosť  škôlkárskeho  života  v našej  MŠ je  totiž,
podľa mňa, hodná pozornosti.

A napokon,  síce  ako  vedľajšia  ponuka,  ale  tešiaca  sa
veľkému  záujmu,  bolo  návštevníkom  umožnené,  pozrieť  sa  do
obecných kroník.

Podľa  počtu  návštevníkov,  ale  aj  podľa   ich  vyslovených
názorov,  môžeme byť s touto  akciou spokojní.  Mesiac november je
vraj  mesiacom  fotografie.  Ponúka sa  možnosť  pripomenúť  si  to  aj
o rok podobnou výstavou.

Výstava fotografií - Drienov a svet očami Drienovčana
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Santa Claus alebo Ježiš Kristus?
„Mami,  oci,  kto  je  to  Santa  Claus?“,  spýta  sa  nejedno malé

dieťa svojich rodičov  v týchto predvianočných dňoch. Sú však Vianoce
naozaj sviatkami Santa Clausa? 

História tohto sviatku siaha do Ríma okolo roku 330 po Kristovi,
kde pohania slávili 25. december ako sviatok, zasvätený vtedy v Ríme
rozšírenému kultu slnka. Kresťania chceli oslavovať narodeniny svojho
Pána  a keďže  nebol  známy  skutočný  deň  jeho  narodenín,  zvolili  si
práve tento deň – deň rímskych osláv zimného slnovratu. Tak ako slnko
začína   týmto  dňom  naberať  novú  silu,  tak  sa  rodí  Kristus  „slnko
spravodlivosti“ (Mal 3, 20), „svetlo sveta“ (Jn 8, 12). Zavedením sviatku
Vianoc chceli Rimania preukázať Kristovi božskú poctu v ten deň a na
tom mieste (vatikánsky pahorok),  na ktorom sa preukazovala božská
pocta slnku.

Inkulturačné  snahy  kresťanstva,  ktoré  pokresťančilo  pôvodný
pohanský  sviatok,  dnes  nahradil  akoby  úplne  rovnaký,  ale  opačný
proces. Ním sa Vianoce stávajú zas čoraz viac pohanskými sviatkami
blahobytu,  peňazí,  reklamy,  marketingových  ťahov  veľkých
nadnárodných spoločností,  ba aj menších firmičiek.  Čo sa to vlastne
deje, ako sláviť Vianoce dnes.?
 1. Umenie „sláviť“ sviatky

Zastavme  sa  najprv  pri  slove  „sláviť“.  Súčasná  psychológia
a sociológia varuje pred skutočnosťou, že dnešný človek nevie „sláviť“
sviatky, respektíve, toto „slávenie“ sa obmedzilo na pár chvíľ dovolenky
raz či dvakrát v roku, čo je však pre udržanie potrebnej rodinnej klímy
nedostačujúce.  Slávenie sviatkov  je totiž  momentom,  ktorý  odjakživa
spájal rodinu, susedov, národy či štáty.  Počas sviatkov je potrebné sa
zastaviť v určitom tichu a začať konečne vnímať druhých okolo seba.
To,  že naši predkovia mali  živé povedomie tejto potreby, dosvedčujú
pestré  zvyky  sociálneho  charakteru,  viažuce  sa  k sviatku  Vianoc  –
štedrá  večera celej  rodiny spojená s dodržiavaním rodinných zvykov,
koleda  spojená  s návštevou  iných,  obdarovávanie  chudobných
a pocestných  a pod.  To  všetko  vytváralo  neopakovateľnú  skúsenosť
s tajomstvom  Vianočnej  noci  a rána,  prežívaným  od  detstva.  Avšak,
aby bolo možné prežiť toto tajomstvo a vnímať aj tých druhých okolo
seba, je potrebné sa stíšiť od starostí a hluku všedného dňa. Aby bolo
možné  „sláviť“,  je  potrebné  opustiť  všedné.  Obdobie  „adventu“
v západnej cirkvi, či „filipovky“ v cirkvi východnej, má práve tento zámer
– stop hlučným zábavám, pôst, almužna, modlitba.

Mnohí mladí dnes nemajú záujem sláviť sviatky, lebo ich nudí
ich  nastrojenosť.  Neláka   ich  pozlátkou  prikrytá  všednosť  starého
človeka,  bez  ochoty  či  snahy  zmeniť  sa.  Nevedia,  čo  majú  sláviť.
Jagavú  reklamu  supermarketov?  Oslnivé  galaprogramy  televíznych
kanálov? To nie je dôvod na oslavu, to je stále tá istá ľudská všednosť,
ktorá je vo veľkých mestách na dennom poriadku. Avšak Vianoce je
potrebné sláviť, a preto treba očistiť ich autentickú duchovnú náplň.
2. Santa Claus – akulturačný kolonialista

A teraz  k otázke,  čo  sa  to  vlastne  s Vianocami  dnes  deje.
Žijeme na pomedzí dvoch kultúr – východnej a západnej. Tá východná,
reprezentovaná  donedávna  ateistickým  komunistickým  režimom  sa
snažila,  u nás  viac  menej  neúspešne,  nahradiť  kresťanský  rozmer
sviatkov  Narodenia  Ježiša  Krista  oslavou  „sviatkov  zimy“  (teda

pohanských  sviatkov  zimného  slnovratu)  a rozprávkovou  bytosťou
„deda Mráza“. Táto neúspešnosť pri nahrádzaní kresťanského obsahu
Vianoc  je  udivujúca,  keď  si  uvedomíme,  s akou  násilnosťou  bola
spomínaná idea vtláčaná ľuďom dlhé roky cez médiá a školstvo. Avšak
nemenej udivujúci je aj dnešný stav, kedy nikto násilím nikoho nenúti
nahrádzať  kresťanský  obsah sviatku  Vianoc  západnou  neskutočnou
postavičkou  „Santa  Clausa“  a s ním  spojeným  megalomanským
nákupno-predajným ošiaľom panujúcim počas týchto sviatkov. Divné je,
že  to  prijímame  dobrovoľne.  Kulturológovia  tieto  tendencie  nazývajú
„akulturácia“. 

Akulturácia  nastáva,  keď  medzi  dvomi  alebo  viacerými
spoločnosťami  dochádza  k priamemu  a dlhotrvajúcemu  vzájomnému
kontaktu.  Je  to  proces  kultúrnej  zmeny,  ku  ktorej  dochádza
prostredníctvom  kontaktov  dvoch  odlišných  kultúr,  ktoré  na  seba
vyvíjajú nerovný tlak. Tok kultúry zvyčajne smeruje od silnejšej skupiny
k slabšej.  Jednoducho  ide  o  napodobňovanie  politicky  alebo
ekonomicky  nadradenej  skupiny,  buď  z  prospechárskych  dôvodov,
alebo pod nátlakom.

Dôsledky akulturácie nie sú veľmi perspektívne, hlavne pre ten
„primitívnejší“  národ,  lebo  akulturačný  proces  čoskoro  privodí  zánik
primitívnejšej  kultúry,  lebo  národy  na  celom  svete  budú  stále  viac
vťahované  do  pažeráku  masovej  priemyselnej  spoločnosti.  „Santa
Claus“ a s ním prichádzajúce komerčné poňatie Vianoc, je jednoducho
naším  napodobňovaním  politicky  ako  aj  ekonomicky  nadradeného
západného sveta.
3. Ako ďalej?

Poznáme  mechanizmy,  poznáme  dôvody,  treba  vyvodiť
dôsledky. Ak nechceme prísť o našu otcovskú kultúru slávenia Vianoc,
je  potrebné  zavrhnúť  „santaclausovský“  štýl  vianočných  sviatkov
a očistiť  ich  od  zištných  komerčných  nánosov.  Treba  k nášmu
štedrovečernému stolu, nezáleží na tom, či je chudobnejší, či bohatší,
pozvať narodeného Spasiteľa, ako hlavný dôvod oslavy a radosti. Pravá
vnútorná radosť, ktorej dôvodom je iba Ježiš Kristus, zjednocuje rodiny,
lieči  narušené  vzájomné  vzťahy.  Pokora  a nezahanbujúca  chudoba
narodeného Spasiteľa zmierňuje  a uzdravuje závisť,  nenávisť  a spory
o majetok. 

Priestor  na  stíšenie,  ktorý  vždy  predchádzal  vianočný  „čas
radosti“ našich  predkov,  je  priestorom  na oddych nás,  čoraz väčšmi
neurotizovaných  týmto  svetom,  straumatizovaných  a všednosťou
ubitých  ľudí  modernej  doby.  Je  to  záblesk  svetla  nie  z tohto  sveta,
prekonanie všednosti  starostí  o živobytie.  Je to priestor dávajúci nám
právo a silu povedať  „dosť!“ masmédiám, politickej  situácii,  finančným
otázkam, večne sa natískajúcej reklame. Takto aspoň na tú malú chvíľu
požehnanej noci  máme dôvod upokojiť  sa a vstúpiť do „iného“ sveta,
sveta  „slávenia“  sviatku,  lebo:  „Dnes  narodenie Kristovo  spojilo  zem
i nebesá.  Dnes Boh na  zem zostúpil,  aby  človek  mohol  vystúpiť  do
neba. Ľudia dnes môžu vidieť v tele Neviditeľného. Preto mu radostne
spievajme:  Sláva  na výsostiach  Bohu a na zemi pokoj!  ten,  ktorý  si
nám priniesol svojim 

Pokojné  a radostné  prežitie  tohtoročných  vianočných
sviatkov vám praje

ThLic. Tomáš Majda

Vianoce už prišli ,  Vianoce už prišli . . .

POZVÁNKY
Pozývame Vás spoločne privítať rok 2005 ohňostrojom a pohárikom vína!

Stretneme sa 1. januára 2005 pol hodiny po polnoci pri „amfiteátri“

Dňa 4. februára 2005 sa môžete tešiť na
Valentínsky ples

Čaká Vás živá hudba a dobrá večera. Vstupné 200 Sk.
Vstupenky sa predávajú zvyčajným spôsobom, informácie na obecnom úrade.
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V decembri viac než inokedy si na našom, či už
vianočnom, či silvestrovskom stole nájde miesto fľaša s otravou, ktorú
úradne nazývame lieh, ľudovo pálenka. Je to starý zaužívaný zvyk,
ktorý sa používa pri vinšovačkách, k jubileám a sviatkom Vianoc
a Nového roka pravidelne.

Myslím, že nikoho netreba poučovať, že táto tekutina pôsobí
na náš organizmus všelijako. U jedného ako liek, u druhého ako jed. Je
samozrejmé, že lieh pôsobí na najcitlivejšie časti nášho tela  ako otrava
a pijan má pritom dobrý pocit, ktorému obyčajne nerozumie.

V minulosti sa touto ľudskou neresťou zaoberali aj kultúrni
pracovníci, a to tak, že používanie liehu vysvetľovali  priamo alebo
žartom. Dávam vám do pozornosti žartovnú veršovačku Hugolína
Gavloviča preloženú do šarištiny:

Ked ti še chceš, jak še švedči, opilstva varovac, ta sebe daj z pijaka
obraz namaľovac.
Naj budze neučesani, šlini čeču z bradi, ňeumiti, nezgrabni, zababrani
všadzi.
Nohi slabe, jazik mertvi a kervave oči, furtom pada dolu nosom, co ľem
z nohu kroči.
V hlave ma rum, v rici rozum, v udoch žadne sili, pod ten obraz daj
napisac „To čľovek opili“
Bo ten čľovek už ne čľovek, bo rozum utracel, ked še  zbitečnim
napojom v hovedo obracel.
A ked spadne do mlaki, to budze posceľ jeho, bo i šviňe tam lihaju, ale
z običaju sveho.
Anton Džombák

O  p á l e n k e

Vtipy
Príde  chlapík  na  úrad  s nejakou  žiadosťou.
Úradníčka sa pýta: „Vaše meno?“
„Popopovec.“ 
„Rozumiem – Povec.“
„Ale nie, Popopovec!“
„Ja viem, vy ste koktavý.“
„Ja nie, ale môj otec bol koktavý a matrikár bol
debil!“

„Konečne  sa  už  začalo  bojovať  proti
úplatkárstvu.“
„Ano? A kde?“
„V  samoobsluhe.  Vyvesili  tam  veľký  nápis  –
FĽAŠE  NEBERIEME!“
Lojzo sa  vracia  po niekoľkých rokoch z basy.

Manželka ho víta s batoľaťom na rukách.
„ No a ten malý je čí?“
„Mohol byť aj tvoj, keby si bol doma!“

„Počúvaj,  Adam,  tu píšu,  že už vynašli  taký
prístroj, ktorý odhalí každé klamstvo.“
„To  je  hlúposť,  že  až  teraz.  Ja  som  sa
s takým  prístrojom  oženil  pred  tridsiatimi
rokmi!“

Inzerát:
Cítiš  sa  opustený?  Sedíš  si  úplne  sám  vo
veľkom  byte?  Ozvi  sa mi! Aladár  Lakatoš
s rodinou.

Hlavolamy? – To je hračka!

Riešenie úloh z minulého čísla:
Hlavolam č. 11
24 osôb  rozostavíme  do šiestich  radov  po  5
osôb  tak,  že  ich  postavíme  do  tvaru
šesťuholníka  s piatimi  osobami  na  každej
strane.
Hlavolam č. 12
Najväčšie číslo napísané štyrmi jednotkami je
jedenásť na jedenástu , teda 1111.  

Ako sme sľúbili, z  riešiteľov úloh z celého roka
sme vylosovali jedného. Je ním Dávid Jurek
z Kvetnej ulice. Gratulujeme a cenu – pekné
500 kusové puzzle - mu osobne odovzdáme.

Z a b a v m e  s a  s  o b č a s n í k o m

G  ako  GLAUKÓM – zelený zákal
Je  to  choroba,  ktorá  sa  prejavuje

zvýšeným  vnútroočným  tlakom.  Glaukóm  je
jedna z najčastejších  očných chorôb vedúcich
k slepote.

Rozlišujeme tri druhy glaukómu:
1. Primárny – postihuje oko bez príznaku inej

očnej  choroby.  Vnútroočný  tlak  je
výsledkom  rovnováhy  medzi  tvorbou
a odtokom komorového moku (tekutina vo
vnútri oka). Väčšinou je problém pri odtoku.
Časť pacientov máva záchvaty prejavujúce

sa  veľkými  bolesťami  oka  aj  polovice
hlavy,  zvracaním.  Na postihnuté  oko zle
vidia,  okolo  svetelného  zdroja  vidia
dúhové farby. Pri dlhšom trvaní ochorenia
pribúdajú  výpadky  v zornom  poli
a postupne dochádza k strate zraku.

2. Sekundárny  –  je  spôsobený  inou
chorobou,  ktorá  vplýva  na  sťaženie
odtoku  komorovej  vody,  alebo  na
zväčšenie  vnútroočného  dosahu.
Predovšetkým  sú  to  zápaly  dúhovky,
vnútroočné nádory, úraz, cukrovka atď.

3. Vrodený  –  môže  sa  prejaviť  hneď  pri
narodení  alebo  v neskoršom  veku.

Najčastejšie sa prejavuje zväčšovaním očí,
čo  však  môže  ujsť  pozornosti  rodičov.
Okoliu  sa  bábätká  javia  ako  veľmi  pekné
„okaté“. Preto sa dieťa dostane k lekárovi,
až keď je už veľkosť očí nápadná a vtedy je
už  zrak  veľmi  rázne  a nenávratne
poškodený.  U tohto  druhu  glaukómu  je
známy  aj  rodinný  výskyt,  v našich
oblastiach  prevážne v rómskych  rodinách.
Jediná  úspešná  liečba  pri  vrodenom
glaukóme  je  chirurgická,  často  však  ani
ona nezabráni poškodeniu zraku.
MUDr. J.Š.

A  B  E  C  E  D  A   z d r a v i a

Uzatvárame prvú päťročnicu.
Nebojte sa milí čitatelia, nestrašíme Vás zašlými časmi budovateľských päťročníc, ktoré sa v pravidelných intervaloch uskutočňovali a samozrejme
splnili. Naša päťročnica sa však týka úplne inej veci, dalo by sa povedať činnosti!    Náš (a veríme že aj Váš)  Drienovský  Občaasník začiatkom
januára zavŕši päť rokov svojej existencie.  Prvé číslo vyšlo z iniciatívy  novozvoleného poslaneckého zboru a hlavne starostu obce Ing. Štefaňáka.
Redakčná rada si dala za cieľ informovať občanov o udalostiach,  problémoch, aktivitách  i  budúcnosti našej dvojtisícovej obce. Veríme (a Vaše
ohlasy to potvrdzujú), že sa nám to darí . Až pri listovaní starších čísel  si všimneme, ako  sa zmenila tvár (grafické prevedenie)  a rozsah  (od
jedného listu  až po osem)  Občasníka. Chceme i naďalej  v pravidelných intervaloch vstupovať do Vašich domácnosti a prinášať  informácie o 
dianí v obci.

Držte nám prsty,  viac prispievajte  aj  svojimi  poznatkami,  príbehmi  a   námetmi,  lebo  i  my nie sme navyčerpateľní.  Takže hor sa do ďalšej
päťročnice „do zápasu o krajšiu tvár našej obce!“

Vaša redakcia

Predsavzatie do nového roka: „Budem sa na ľudí usmievať, aj na tých, ktorí môj úsmev
neopätujú. Tí ho totiž potrebujú najviac.“

Redakcia Drienovského občasníka, starosta obce a poslanci obecného zastupiteľstva Vám
želajú pokojné vianočné sviatky a úspešný rok 2005
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V nedeľu 12. 12. sa konal členská schôdza FK Drienov, na ktorej sme
vyhodnotili rok 2004. Od odčlenenia od STEEL TRANS Ličartovce to
bol najúspešnejší rok nášho futbalu.
 Mužstvo  dospelých  postúpilo  do  vyššej  súťaže  a od  jesene  hrá  II.
A triedu. Náš dorast bol veľmi blízko od postupu, ešte v  3. kole pred
koncom súťaže mal na to reálnu šancu. Aj naši žiaci po dlhých rokoch
začali hrať súťažne v II.  A triede. Všetky družstvá hrali so striedavými
úspechmi,  ale  môžeme  to  hodnotiť  kladne,  lebo dospelí  sú  vlastne
nováčikmi  a ich úlohou bolo udržať sa v súťaži.  Máme výborné jarné
rozlosovanie.  Do  družstva  zapadli  výborne  aj  dorastenci  a najmä
príchod  mladého  Timka  je  na  ihrisku  vidieť.  Od  dorastencov  sme
očakávali  trochu  viac,  ale  dúfajme,  že zimná prestávka  im prospeje.
Budú štartovať aj na zimných halových turnajoch, kde sa môžu zlepšiť
technicky. Nezabúdajme ani na letný pohár, kde medzi 16 štartujúcimi
aj  z vyšších  tried  sa  naši  umiestnili  na  3.  mieste.  Škoda  len,  že
futbalová sekcia nám nariadila nevhodný termín v týždni a na cudzom
ihrisku, snáď by sme boli aj vo finále. 

Účasť  v týchto  všetkých  súťažiach  bola  náročná  aj  na
hospodárenie  nášho  FK.  Vďaka  pochopeniu   a pomoci  obecného
zastupiteľstva a starostu obce sme tieto náročné úlohy zvládli. Aby sa
situácia  neopakovala,  členská  schôdza  doporučila  vytvoriť  členskú
základňu, a to tak,  aby každý člen prispel tzv. členským do pokladne
FK.  Kto  chce  byť  členom,  zaplatí  za  preukaz  200  Sk  a ten  je
automaticky voľným lístkom na všetky stretnutia v r. 2005 a na autobus
k súperovi.  U dorastu  je  členské  100  Sk  a žiakov  50  Sk.
Pripomienkovať,  kritizovať,  ale  aj  dávať  dobré  nápady  by  mali  iba
členovia  FK.  Chceme  našu  prácu  vylepšovať,  ihrisko  zveľaďovať,
divákom  pripravovať  pekné nedeľné popoludnia,  ale  je  málo  členov,
preto sa obraciame na širokú verejnosť, aby neváhali a prišli pomôcť. 

Prestávka potrvá do 4. apríla,  kedy hráme doma a tú nech
využije  naše  mužstvo  na  dobrú  prípravu,  pretože  na  schôdzi  sme
sľúbili, že by sme chceli skončiť do 8. miesta.
Milan Bardák

F u t b a l i s t i  b i l a n c o v a l i  r o k  2 0 0 4

V októbri  sa rozbehla  súťaž v šachu  družstiev  3.  triedy a 4.  ligy  pre
sezónu 2004/2005.

Štvrtého novembra odohrali naši šachisti prvé kolo 3. ligy 8-
členných  družstiev  s mužstvom  Slávie  UPJŠ  Košice,  nad  ktorým
zvíťazili 5 : 3. V druhom kole prehrali s mužstvo PŠK Prešov 2 ½   : 5
½.  V treťom  kole  sme  zvíťazili  nad  mužstvom  Slávie  Prešov  5  :  3,
v štvrtom sme prehrali s mužstvom PŠK Košice  3 ½ : 4 ½. V piatom
kole  sme  zvíťazili  nad  Juniormi  Tatrana  Prešov  6  ½  :  1  ½.
V poslednom zápase roku 2004 naše mužstvo zvíťazilo nad Sabinovom
6 : 2. Po jesennej časti sme so ziskom 12 bodov na peknom 5. mieste
treťoligovej  tabuľky.  O tieto  priaznivé  výsledky  sa  svojimi  dobrými
výkonmi  zaslúžili:  Stanislav Marek,  Jozef Varga, Peter  Csudaky,  Ján
Fecko, Pavol Sosa a Miloš Molnár.

V štvrtej  lige odohrali naši šachisti  prvé kolo 15. októbra so
sláviou Prešov B, s ktorou remizovali 3 : 3. V druhom kole sme zvíťazili
nad Tatranom Prešov E  6 : 0, v treťom sme zvíťazili nad Haniskou 4 ½
: 1 ½ a v štvrtom, poslednom kole naši šachisti zvíťazili v Lipanoch po
dobrom výkone 5 : 1. Po štyroch kolách sme na druhom mieste, keď
najúspešnejšími  hráčmi  sú:  Daniela  Petrigáčová,  Jozef  Hudačko,
Jaroslav Petrigáč a Jozef Straka.

Žiaci ZŠ Drienov zohrali šachový turnaj o majstra ZŠ Drienov

a o pohár starostu obce pre rok 2004.  Prví traja žiaci  a tri  žiačky sa
zúčastnili  okresných  majstrovstiev  žiakov  v Prešove.  Našu  školu
reprezentovali títo žiaci: Lívia Valečková, Anna Mária Sabolová, Lenka
Sabolová,  Gabriel  Fecko,  Kristian  Očenáš  a Jakub  Tomko.  Najlepší
výsledok spomedzi nich dosiahla Lívia Valečková svojím 10. miestom
a na 12. mieste medzi 40 žiakmi skončil Gabriel Fecko.

Žiaci  a milovníci  šachových  úloh  môžu  niektorý  sviatočný
večer stráviť nad riešením tejto úlohy:
biely: Kh8, Vh5
čierny: Kf8
V tejto  pozícii  má  čierny  pomocný  mat  tretím  ťahom.  Na vytvorenie
matovej  siete  potrebuje biely  aktívne využiť  kráľa  a vežu.  Trikom  je
snaha  pohnúť  bieleho kráľa  na  užitočné  pole  a zároveň manévrovať
čiernym kráľom na zraniteľné miesto. Čierny je na ťahu.

Na  prahu  roka  2005  želáme  redakcii  Drienovského
občasníka, vedeniu OcÚ, všetkým reprezentantom drienovského šachu
a ich priaznivcom všetko najlepšie, veľa zdravia a rodinnej pohody.
Ján Fecko

Majstrom Drienova v šachu žiakov je Gabriel Fecko

Základná škola v roku 2004
    Začiatok  roka  2004  nebol  pre  školstvo  veru  pozitívny.  Ako  sa
ukázalo  neskôr,  ani  v priebehu roka nebolo  jednoduché zachovať  si
aspoň  existenčnú  dávku  optimizmu,  aby  sme  ciele,  ktoré  sme  si
postavili na rok 2004, dokázali splniť a naplniť. 
Pri ich stanovení sme vychádzali z reality rozpočtov pre ZŠ, ŠJ a ŠKD,
ktoré  hlavne  v prípade  školskej  jedálne,  ktorá  je  financovaná  podľa
počtu  skutočne  vydaných  jedál,  nie  prihlásených  detí,  a školského
klubu detí nekryli  reálne náklady na tieto zariadenia,  a predovšetkým
z entuziazmu,  pracovného  nasadenia  i obrovského  patriotizmu
všetkých  zamestnancov  k  „svojej“  škole.  Vychádzajúc  z tohto
potenciálu  i zo  spolupráce  s OcÚ  a školskou  samosprávou  stanovili
sme si  základné ciele:  udržať všetky tri  zariadenia - základnú školu,
školskú  jedáleň  a školský  klub  detí  i vzhľadom  na  rozmer  spätosti
s materskou školou - tak,  aby sa škola  ako celok nedostala do dlhu
a súčasne  sa  nezastavil  jej  rozvoj  či  neklesla  kvalita  a materiálne
zabezpečenie výchovno-vyučovacieho procesu.  Potrebovali  sme teda
nájsť chýbajúce finančné zdroje, dokázať kvalitne personálne obsadiť
školu, aby sme mohli spustiť novú koncepciu so zameraním na jazyky
a informačné  technológie,  pričom  sme  museli  riešiť  rad  problémov
s novými učebňami, aby sme nové zameranie školy zvládli aj po tejto
stránke.  Našou  snahou  bolo  pokračovať  v kvalite  mimoškolského
a záujmového  vyučovania,  vyriešiť  problém  bezpečnej  prevádzky
v triedach na 1. stupni v súvislosti s poškodenými podlahami, skvalitniť
zastarané  materiálne  vybavenie  a pripraviť  podmienky  na  plynulé
pokračovanie prevádzky školy i jej dvoch súčastí - ŠJ a ŠKD - v roku
2005. 
    I keď  rok  2004  končí  až  31.  decembra,  môžeme  už  dnes
konštatovať,  že  škola,  školská  jedáleň  i školský  klub  detí  sú

v prevádzke, sú pripravené na prechod do roku 2005 a škola ako celok
ukončí  rok  2004  bez  dlhov.  Teší  nás  okrem  toho  skutočnosť,  že
splnenie tohto  cieľa  nebolo  na  úkor  rozvojových aktivít.  Podarilo  sa
nám  nové  zameranie  školy  zabezpečiť  i personálne,  i materiálne
a priestorovo - škola vyučuje dva cudzie jazyky (anglický a nemecký)
v jazykovom  variante,  v povinných  i nepovinných  formách
a v skupinách,  rovnako  prácu  s počítačom  vyučujeme  v skupinách
v nepovinnom i povinnom variante. Žiaci  pracujú v nových učebniach,
počítačovú  učebňu  sme  vybavili  ďalšími  dvoma  novými  počítačmi,
a tak dnes je naša odborná učebňa vybavená 15 počítačmi pre žiakov.
Poškodené  podlahy  sme  vymenili  za  nové  krytiny  napriek
mimoriadnemu odčerpaniu financií  v dôsledku  havárie čerpadla  a vo
všetkých  triedach  meníme  staré  lavicové  dosky  za  nové.  Za  akýsi
nadplán možno považovať fakt,  že sa nám podarilo obstarať aj nové
moderné tabule pre druhý stupeň, ktoré budeme postupne vymieňať za
staré  vskutku  „muzeálne“  kusy.  Škola  pokračuje  i  v  kvalitnom
školskom,  mimoškolskom  a záujmovom  vyučovaní  a je  pripravená
zvládnuť prechod do roku 2005.  Iste  to nie  je  výpočet  a obraz celej
našej  práce,  domnievame  sa  však,  že  za  nás  hovoria  aj  ostatné
výsledky,  práca,  inovácia  a modernizácia  školy,  čo sme prezentovali
našimi príspevkami v novinách či školskom časopise i podujatiami, na
ktorých  ste  sa  mohli  i Vy  zúčastniť,  či  výsledkami  Monitora
a prijímacích  konaní  a úspešnou  adaptáciou  našich  žiakov  na
stredných školách.
    Rok  2005  -  opäť  nové  financovanie  prenesených  i originálnych
kompetencií! Veríme, že i s Vašou podporou a pomocou budeme môcť
o rok konštatovať, že tu sme, že sa nám darí.
    Ďakujeme za Vašu podporu a želáme pekné sviatky.

Mgr. B. Boboková

Z o  z á k l a d n e j  š k o l y  v  D r i e n o v e
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Návšteva Divadla J. Záborského v Prešove
    Dňa 6. 12. 2004 sa žiaci 1. stupňa pod vedením triednych učiteľov zúčastnili
na  divadelnom  predstavení  Veľmi  pyšná  princezná  v Divadle  J.  Záborského
v Prešove, ktoré bolo spracované ako známa televízna podoba tejto rozprávky
o pyšnej  princeznej.  Boj  protikladných  síl  dobra  a zla,  bohatstva  a chudoby
a motívy pýchy a trestu bývajú obľúbené u detských divákov, a preto malo i toto
predstavenie u našich školákov úspech.
    Divadlo sa  našim  najmenším  páčilo,  o čom svedčia  aj  nasledujúce  slová.
Okrem  spokojnosti  vyjadrili  však  i niekoľko  kritických  poznámok,  hoci  menej
súvisiacich  s  obsahom  predstavenia.  Z niekoľkých  žiackych  prác  opisujúcich
estetický zážitok z divadla vyberáme:
 „V divadle nám hrali Veľmi pyšnú princeznú. Bola to krásna rozprávka, posadali
sme  si,  zhasli  svetlá  a zrazu  vyletel  nejaký  pajác  a odtiahol  oponu.“  (Soňa
Ivanová, 3.r.)
    „V divadle bolo dobre, ale keby bolo dačo iné. Aj to bolo zaujímavé, v divadle
pekne svetlá menili farbu. V autobuse bola zábava.“ (Ondrej Dudek, 3. r.)
    „ Bolo to krásne. Bolo to veľmi zaujímavé. Nepáčilo sa mi, ako sme nemohli
jesť dnu, iba na chodbe. Prišli sme na najkrajšiu rozprávku na svete.“ (Veronika
Matejová, 3. r.)
    „V divadle bolo dobre. Keď som prišiel, bolo to o ničom, ale keď to začalo, bol
som vzrušený. Bolo tam dobre, som s tým spokojný.“ (Šimon Tomko, 3. r.)
    Žiaci 2. stupňa neboli obraní o možnosť estetického zážitku. Spolu so svojimi
pedagógmi  sa dňa 10. 12.  2004 aj  oni  zúčastnili  na divadelnom predstavení
Ženský zákon od J.  G. Tajovského v Divadle J.  Záborského v Prešove.  Vždy
aktuálna téma medziľudských vzťahov, plných napätých situácií, ostrých výmen

názorov, ľudskej tvrdohlavosti a mamonárstva mala čo povedať všetkým divákom. 
    Spoločne  s našimi  žiakmi  sme  prežili  príjemný  estetický  zážitok,  ktorý  svojou  atmosférou  prispel  k narastajúcej  slávnostnej  nálade  pred
blížiacimi sa sviatočnými dňami.
Mgr. H. Šeminská, Mgr. P. Mirdalová
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Nádherný
vianočný

čas
 

Každý rok znovu
prichádza Ježiško
k nám na zem dolu,
aby nám bol blízko.

 
Svojím požehnaním

vstupuje
do každého domu,

po všetkých cestách
putuje

s nami stále spolu.
 

Kráča aj po mojom boku,
tichý, nepoznaný.

Držím jeho nežnú ruku,
on ma vedie verný.

 
Anna Vansačová, 6. roč.


